
Protokół Nr XXXVII/2014 
z sesji Rady Gminy w Klimontowie
odbytej w dniu 9 czerwca 2014 r.

Sesja odbyła się w sali Gminnego Ośrodka Kultury w Klimontowie.

Sesja trwała od godz. 10.00 do godz. 15.00.

Obradom sesji przewodniczył pan Jan Rębacz, Przewodniczący Rady Gminy. 

W sesji  uczestniczyli  radni,  pan  Adam Przybylski  –  Zastępca  Wójta,  pan  Piotr
Lipiński  –  Sekretarz  Gminy,  pani  Anna  Sobolewska  -  Skarbnik  Gminy,  sołtysi,
kierownicy jednostek organizacyjnych, publiczność – jak listy obecności stanowiące
załącznik do niniejszego protokołu. 

Na sesji podjęto uchwały od Nr XXXVII/380/14 do Nr XXXVII/391/14. Uchwały
podjęto w głosowaniu jawnym w trybie art. 14 ustawy o samorządzie gminnym.

Protokołowała Irena Lipiec, inspektor ds. obsługi rady gminy.

Do punktu 1 i 2 porządku obrad sesji

Pan Przewodniczący Rady  otworzył obrady XXXVII sesji  Rady Gminy. Powitał
Radę Gminy, pana Zastępcę Wójta, panią Skarbnik, pana Sekretarza, kierowników
jednostek  organizacyjnych  gminy,  sołtysów,  publiczność.  Na  podstawie  listy
obecności  stwierdził  prawomocność  obrad  sesji.  Rada  jest  władna  podejmować
uchwały,  bo  jest  quorum.  Obecnych  jest  15  radnych.  Odczytał  proponowany
porządek obrad.

Po jego odczytaniu pan Przewodniczący Rady powiedział, że już po rozpisaniu sesji
i wysłaniu materiałów pojawiły się tematy, które należy wprowadzić do dzisiejszego
porządku obrad sesji. Chodzi o podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale Nr
XXXIV/366/14 Rady Gminy w Klimontowie  z  dnia  3 marca 2014 r.  w sprawie
ustalenia  trybu  udzielania  i  rozliczania  dotacji  dla  publicznych  podmiotów
oświatowych  oraz  zakresu  i  trybu  kontroli  prawidłowości  ich  wykorzystywania,
uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale Nr XXXIII/250/09 Rady Gminy
w Klimontowie z dnia 19 listopada 2009 r. w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy
Miejscowości Olbierzowice” i uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg
gminnych i ustalenia jej przebiegu.

1. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale Nr XXXIV/366/14 Rady Gminy
w Klimontowie z dnia 3 marca 2014 r. w sprawie ustalenia trybu udzielania i
rozliczania  dotacji  dla publicznych podmiotów oświatowych oraz zakresu i
trybu kontroli prawidłowości ich wykorzystywania 

Za:  13,  głosów  przeciwnych  i  wstrzymujących  się  nie  było.  Wprowadzono  do
porządku obrad jako pkt. 13. 

2. Projekt  uchwały  w  sprawie  wprowadzenia  zmian  w  uchwale  Nr
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XXXIII/250/09 Rady Gminy w Klimontowie z dnia 19 listopada 2009 r.  w
sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Olbierzowice” 

Pan Przewodniczący Rady wyjaśnił, że Marszałek Województwa Świętokrzyskiego
wystąpił z pismem do proboszczów parafii w woj. świętokrzyskim informującym o
ogłoszeniu naboru wniosków z zakresu działania „Odnowa i rozwój wsi” w ramach
Programu  Rozwoju  Obszarów  Wiejskich  2007  –  2013.  Warunek  jest  taki,  że
miejscowość, w której ma być realizowana inwestycja musi posiadać wolne środki w
ramach limitu, który został ustalony w przepisach programowych w wysokości 500
tys. zł na jedną miejscowość na cały okres realizacji PROW 2007 – 2013. Chodzi o
dopisane do Planu Odnowy Miejscowości Olbierzowice zadania – prace remontowo
–  budowlane  przy  kościele  pw.  św.  Wawrzyńca  w  Olbierzowicach  (chodniki,
parkingi, oświetlenie). Finansowanie to sprawa parafii i Urzędu Marszałkowskiego.  

Za:  15,  głosów  przeciwnych  i  wstrzymujących  się  nie  było.  Wprowadzono  do
porządku obrad jako pkt. 14.

3. Projekt uchwały w sprawie  zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych i
ustalenia jej przebiegu 

Wyjaśnienia  złożył  pan  Przybylski,  Zastępca  Wójta.  Wyjaśnił  on,  że  powiat
sandomierski stara się o przebudowę drogi Nasławice - Faliszowice. W tej sprawie
doszło  do  zawarcia  trójstronnego  porozumienia  pomiędzy  powiatem,  gminą
Klimontów  i  gminą  Samborzec  na  mocy  którego  powiat  zobowiązał  się  do
wykonania przebudowy drogi. Poprosił radnych o wprowadzenie punktu pod obrady
sesji.

Za: 13, przeciwko 0, wstrzymało się: 2. Wprowadzono punkt jako punkt 15.    

Pan Przewodniczący  Rady zapytał czy radni wnoszą uwagi, wnioski do porządku
obrad. Uwagę wniósł pan radny Fijałkowski.

Pan radny Fijałkowski zapytał – ponieważ jednym z punktów porządku obrad sesji
będzie przyjecie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2013 r. i udzielenie
absolutorium Wójtowi Gminy z tego tytułu to czy na dzisiejszej sesji obecny będzie
pan Wójt.

Pan Przewodniczący Rady odpowiedział, że według jego wiedzy pana Wójta nie
będzie na sesji, gdyż jest na zwolnieniu lekarskim. Nie ma przepisu, który zakazywał
by procedować  absolutorium pod nieobecność  Wójta. Jego obowiązki przejął  dziś
pan Zastępca Wójta.

Pan  radny  Fijałkowski  podniósł  jak  może  odbyć  się  sesja  absolutoryjna  bez
obecności  osoby  zainteresowanej.  Zgłosił  wniosek  o  przesunięcie  punktu
dotyczącego absolutorium na kolejną  sesję  w obecności  Wójta  zwołaną  i  odbytą
jeszcze w tym miesiącu.

Pan  Przewodniczący  Rady wyjaśnił,  że  zgodnie  z  obowiązującymi  przepisami
przewodniczący rady podpisuje z Wójtem umowę, podpisuje mu świadectwo pracy,
rada gminy ustala wynagrodzenie a osobą  wykonującą czynności z zakresu prawa
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pracy wobec Wójta jest Zastępca Wójta. 

Pan Przybylski, Zastępca Wójta wyjaśnił, że pan Wójt Bień przebywa dzisiaj w
Kielcach na onkologii. Ma wykonywane badanie peta. Dzisiaj na sesji oceniany jest
cały rok pracy Wójta.

Pan radny Kwapiński podniósł dwie sprawy. Po pierwsze, że już taki przypadek był
w tej kadencji, że Rada udzielała absolutorium pod nieobecność Wójta. Po drugie -
Rada odnosi się do pracy Wójta nie do jego wyglądu. Dwukrotnie uczestniczył w
szkoleniach  komisji  rewizyjnej  organizowanych  przez Regionalną  Izbę
Obrachunkową  i  powiedziano  na  szkoleniach,  że  zadaniem  Rady  jest  ocena
zasadności,  rzetelności,  gospodarności  i  celowości  gospodarowania  środkami
publicznymi.  Nie  ma  tu  odniesienia  do  personalnych  spraw.  W jego  mniemaniu
wniosek o przesunięcie absolutorium jest niezasadny.   

Pan radny Szeląg stwierdził,  że skoro  Wójt  wykonuje zadania  Rady to  nie  ma
powodu, żeby odraczać absolutorium. 

Pan Przewodniczący Rady stwierdził, że dzisiaj Rada ma ocenić to co jest zapisane
w sprawozdaniu a nie wygląd Wójta. Poddał wniosek pana radnego Fijałkowskiego
pod głosowanie. 

Za: 1, przeciwko: 11, wstrzymało się: 3. Wniosek upadł. 

Pan radny  Fijałkowski  powiedział,  że  rozumie  pana  Wójta  i  radnych.  Nie  ma
wiedzy na temat czy obecność Wójta jest obowiązkowa czy też nie na sesji, ale z
moralnego punktu widzenia Wójt powinien być na sesji.    

Poddał porządek obrad po zmianach pod głosowanie. Za: 15. Głosów przeciwnych i
wstrzymujących się nie było. 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.   

Porządek obrad po zmianach

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej ważności.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Interpelacje i wnioski radnych.
5. Sprawozdanie Wójta Gminy w okresie między sesyjnym.
6. Ocena sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2013 r. 

a) przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2013 r. przez 
Wójta Gminy, 

b) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu,
c) przyjęcie sprawozdania z wykonania planów jednostek organizacyjnych 

gminy,
➔ Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej  

d) podjęcie uchwał w sprawie sprawozdań dotyczących instytucji kultury,
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➔ Gminnego Ośrodka Kultury
➔ Gminnej Biblioteki Publicznej

e) opinie stałych Komisji Rady o sprawozdaniu,
f) opinia Komisji Rewizyjnej o sprawozdaniu,
g) wniosek Komisji Rewizyjnej  w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi 

Gminy (głosowanie), 
h) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej,     
i) dyskusja nad sprawozdaniem,
j) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2013 r.
k) podjęcie uchwały w sprawie absolutorium.   

7. Zmiany w budżecie gminy na 2014 r. 
8. Zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Klimontów na lata 2014 

– 2028.
9. Sprostowanie oczywistej omyłki pisarskiej w uchwałach Rady Gminy. 
10.Ocena funkcjonowania Ośrodka Pomocy Społecznej. 
11.Odpowiedź na skargę Pana XXXXX XXXXX na działalność Wójta Gminy.
12.Wypracowanie stanowiska Rady Gminy w sprawie zbycia pojemników na 
śmieci.

13.Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmian  w  uchwale  Nr  XXXIV/366/14  Rady
Gminy w Klimontowie  z  dnia  3  marca  2014  r.  w sprawie  ustalenia  trybu
udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych podmiotów oświatowych oraz
zakresu i trybu kontroli prawidłowości ich wykorzystywania.\

14.Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wprowadzenia  zmian  w  uchwale  Nr
XXXIII/250/09 Rady Gminy w Klimontowie z dnia 19 listopada 2009 r.  w
sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Olbierzowice”.

15.Podjęcie uchwały w sprawie  zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych i
ustalenia jej przebiegu.  

16.Wystąpienia publiczne w sprawie Strategii Rozwoju Gminy Klimontów na lata
2014 – 2020 i Wieloletniego Planu Inwestycyjnego. 

17. Wnioski, zapytania, informacje.
18.Odpowiedzi na wnioski, zapytania, informacje.
19.Zakończenie sesji.

Do punktu 3 porządku obrad sesji

Pan  Przewodniczący   Rady  zapytał  czy  radni  wnoszą  uwagi  do  protokołu  z
poprzedniej sesji z dnia 8 maja 2014 r. Uwag nie wniesiono. 

Poddał  protokół  pod  głosowanie.  Za  przyjęciem głosowało  15  radnych.  Głosów
przeciwnych i wstrzymujących się nie było. Protokół został przyjęty. 

Do punktu 4 porządku obrad sesji
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Interpelacje, wnioski wnieśli:

Pani  radna  Michta  zgłosiła  konieczność  równania  dróg  dojazdowych  do  pól,
nawieźć piasku, żeby osuszyć drogę. Pogłębić strugę od drogi powiatowej do rzeki.
Na jakim etapie jest uregulowanie sprawy ujęcia wodnego w Nawodzicach. 

Pan  radny  Borycki poprosił  o  dokończenie  chodnika  w  kierunku  remizy  w
Konarach. W styczniu zaczęto prace, w czynie dużo zrobili  a teraz prośba o jego
dokończenie. 

Pan radny  Frejlich podniósł  –  Koleżanka  Edyta  ciągle  zapytuje  o  drogi  a  czy
Komisja Rolna przejechała po bury i ulewach drogi. Zgłosił nieprzejezdną drogę na
Grabowiec,  most  na  Rybnicy,  drogę  do  pani  Judy  w  Szymanowicach.  Podmyta
została droga na Zagaju do pani sołtys. Jest jeszcze nieodebrana i nie odbierać jej
dopóki firma jej nie naprawi. Prosił o wykonanie też odwodnienia, bo woda nie ma
gdzie się podziać a pieniądze na to w funduszu sołeckim są a Wójt każe pisma pisać.  

Pan Przewodniczący Rady podobnie jak jego przedmówca zgłosił drogę przez las,
bo ludzie też jemu to zgłaszali oraz drogę przez Studzianki, gdzie podmyło asfalt i
trzeba to zabezpieczyć.  

Pan radny Kwapiński powiedział, że cieszy się, że ul. Zysmana i droga Klimontów
–  Obrazów rozwijają  się  i  będą  pewnie  w  pięknym stanie.  Podniósł  sprawę  ul.
Batalionów Chłopskich. Były podjęte przez gminę działania prawne o przejęcie bądź
użyczenie drogi. Na jakim jest to etapie. Pan Kiliański był na posiedzeniu Komisji
Rewizyjnej  i albo ma za mały zakres kompetencji albo jest jakieś nie chciejstwo, ale
czasami  wybudowane  jest  100  m  asfaltu  a  brakuje  rowu  i  jak  jeżdżą  ciężkie
samochody to łamią  nam drogi.  Temat  zachowania,  dbałości  o  infrastrukturę  nie
wyborczą,  nie  tę  świeżą  to  panie  Wójcie  dbajmy o  to,  bo na pewno długo tam
inwestycji nie będzie.    

Pan  radny  Kawecki podniósł  sprawę  przyorywania  poboczy  przez  rolników.
Dlaczego przyorywane są pobocza, rowy, zboża siane są do samego asfaltu, później
przejdzie burza i wszystko zrywa.

Pan radny Frejlich przypomniał, że wspólnie z panem Wójtem i panem Kiliańskim
byli w Staszowie w sprawie drogi przez Zagaje. Mieli nakropić asfalt i nie zrobili
tego. Jak tego nie będzie to droga pójdzie. 

Pan rany Szeląg - W sprawie drogi dojazdowej w Pęchowie, była tam robiona droga,
pan  Błąkiewicz  osoba  starsza  nie  przypilnował  sobie  i  nie  zrobili  mu  drogi  do
stodoły.  Nasza  wina,  że  nie  zostało  to  dopilnowane.  Drzewa  i  cienie  –  rynek
obsadzony jest jakimiś karłowatymi drzewami i cienia nie ma. Te drzewa nie zdają
egzaminu. Można by przecież nasadzić polskich drzew na rynku. Społeczeństwo się
starzeje  i  nie  wytrzymują  tego upału.  Dwie  uliczki  w moim okręgu wyborczym
zostały wyasfaltowane i jedna wyłożona kostką, bo maszyna była za szeroka i nie
mogli  wjechać.  Tyle  pieniędzy  zostało  wydanych  a  droga  tam nikomu  nie  jest
potrzebna. Jak chciano wydać pieniądze to jest Mały Rynek, można było tam ułożyć
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chodniki. Ujęcie wody, które uszczęśliwiło by rolników nie jest budowane, bo nie ma
pieniędzy, a wsadzone jest masę pieniędzy w dwie małe ulice. Dobry gospodarz nie
powinien tak robić, żeby uszczęśliwi ć jednego człowieka. Ul. Krakowska czy inne
ulice – doły, nie robi się nic. Tej ulicy się nie robi, a tu kostkę dla jednej osoby robi
się na drodze.  

Pan Przewodniczący Rady odpowiedział, że jeśli  radny nie chce robić  w swoim
okręgu  wyborczym to  pan  Wójt  powinien  to  uwzględnić,  nie  robić  nic  na  siłę.
Powiedział,  że  przypadkiem  był  świadkiem  rozmowy  pomiędzy  Wójtem  a
wykonawcą w sprawie drogi. Mieli problem techniczny i maszyna nie mogła wejść.
Tylko ręcznie taczka można wejść, ale wykonawca stwierdził, że wtedy będą takie
fale dunaju.  Dlatego uznali,  że wyłożona zostanie  tam kostka,  2000 zł  droższa i
dlatego tak zmienili.

Pani radna Gajewska odnośnie Beradza powiedziała,  że trwają  prace na drodze
powodziowej Beradz – Łownica i w imieniu mieszkańców poprosiła o dopilnowanie
zjazdów z tej drogi do posesji i do pól, bo to jest dla mieszkańców bardzo ważne,
zwracają na to uwagę i ją proszą o interwencję. Powiedziała, że wie, że w projekcie
nie można nic zmieniać, ale można nawieźć jakiegoś innego kruszywa. 

Pan radny Lipiec powiedział, że na początku czerwca chciała wylać Koprzywianka i
podziękował panu Wójtowi i panu Wicewójtowi za podwiezienie piasku, worków i
szybką  interwencję.  Zapytał  pana  Wicewójta  kiedy  będzie  uruchomiony  fundusz
sołecki dla sołectwa Płaczkowice i sołectwa Pokrzywianka, żeby rozpocząć remont
figurki  w Płaczkowicach i  skończyć  w Pokrzywiance i  kiedy zostanie  podpisane
porozumienie w sprawie drogi  Płaczkowice – Beradz co na te wycieczki  jeździli
wspólnie.  Poprosił  o  wykopanie  rowu  na  drodze  Pokrzywianka  -  Zaoaniec
naprzeciwko posesji pana Sajdy i drugi pomiędzy Gawronem a  Saniawą. W 2002 r.
była powódź i te rowy były kopane, teraz są zamulone i poprosił o ich pogłębienie.
Zapytał  kiedy  zostaną  nadane  kolejne  numery  dróg.  Rozchodzi  się  o  drogę
Pokrzywianka - Zaoraniec i o drogę Pokrzywianka – Ułanowice. Jak pytam jakie te
drogi są to mówi się, że nie są one gminne więc jakie one są prywatne, czy jakieś
inne.  Po  ostatnich  deszczach  i  burzach  zniszczone  zostało  ujęcie  wody  w
Ułanowicach i prośba o jego ponowny remont. 

                 

Do punktu 5 porządku obrad sesji

Pan A. Przybylski, Zastępca Wójta złożył sprawozdanie z działalności w okresie
między sesyjnym. Powiedział, że rozstrzygnięty został przetarg na wykonanie siłowni
zewnętrznych.  Rozpoczęto  budowę  małych  odcinków dróg,  które  nie  mogą  być
finansowane  ani  z  PROWu  ,  ani  ze  środków  powodziowych.  W  międzyczasie
wystąpiły ulewne deszcze na terenie gminy ,  których temat  należało podjąć.  Nie
można wyremontować  szeregu dróg zniszczonych dróg po tych deszczach, bo nie
przyjechała  jeszcze komisja wojewódzka ds.  szacowania szkód. Nie obejrzeli  ich
jeszcze.  Prośba  do  sołtysów i  mieszkańców,  żeby  zgłaszać  do  Urzędu  straty  w
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uprawach. Później można będzie skorzystać z kredytów nisko klęskowych. Czynione
są starania o przejecie ul. Batalionów Chłopskich. Pan marszałek Maćkowiak wyraził
zgodę na przekazanie, ale teraz jest to na etapie podziału działek. 

Pan radny  Lipiec zapytał  pana Wicewójta  kiedy będzie  realizowany drugi  etap
budowy dróg krawatów.       

Pan Przybylski,  Zastępca Wójta odpowiedział, że jeśli  będą  pieniądze to drugie
etapy budowy dróg będą realizowane. Jeszcze nie  przeprowadzone zostały wszystkie
przetargi i nie wiadomo ile pieniędzy zostanie.

Do punktu 6 porządku obrad sesji

a).Pan  A.  Przybylski,  Zastępca  Wójta przedstawił  sprawozdanie  z  wykonania
budżetu gminy za  2013 r.,  sprawozdanie finansowe i  informację  o  stanie  mienia
komunalnego.

Sprawozdanie  z  wykonania  budżetu  gminy  za  2013  r.  wraz  ze  sprawozdaniem
finansowym  i  informacją  o  stanie  mienia  komunalnego  jest  załącznikiem  do
niniejszego protokołu   

b).Pani radna Gajewska odczytała uchwałę  Nr 40/2014 VI Składu Orzekającego
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia 7 kwietnia 2014 r. w sprawie
opinii o sprawozdaniach z wykonania budżetu gminy Klimontów za 2013 rok wraz z
informacją o stanie mienia i objaśnieniami.   

Uchwała Składu Orzekającego RIO jest załącznikiem do niniejszego protokołu. 

c).Opinie stałych Komisji:

Pan  radny  Lipiec –  Komisja  Budżetowa jednogłośnie  opiniuje  pozytywie
sprawozdanie z wykonania planu finansowego ZGKiM.

Pani  radna  Gajewska –  Komisja  Spraw  Społecznych  opiniuje  pozytywie
sprawozdanie z wykonania planu finansowego ZGKiM.    

Pani  radna  Michta –  Komisja  Rolna  pozytywnie  opiniuje  sprawozdanie  z
wykonania planu finansowego ZGKiM. 

Pan radny Kwapiński – Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje sprawozdanie z
wykonania planu finansowego ZGKiM.   

Pan Przewodniczący Rady poddał sprawozdanie z wykonania planu finansowego
ZGKiM pod głosowanie do protokołu. 

Za: 15. Sprawozdanie zostało przyjęte. 

d).Opinie stałych Komisji :

– sprawozdanie  finansowe  instytucji  kultury  pod  nazwą  Gminny  Ośrodek
Kultury za 2013 r.

Pan  radny  Lipiec –  Komisja  Budżetowa jednogłośnie  opiniuje  pozytywie
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sprawozdanie  z  wykonania  planu  finansowego  Gminnego Ośrodka  Kultury  i  z
wykonania planu finansowego Biblioteki.

Pani  radna  Gajewska –  Komisja  Spraw  Społecznych  opiniuje  pozytywie
sprawozdanie  z  wykonania  planu  finansowego  Gminnego Ośrodka  Kultury  i  z
wykonania planu finansowego Biblioteki.    

Pani  radna  Michta –  Komisja  Rolna  pozytywnie  opiniuje  sprawozdanie  z
wykonania  planu  finansowego  Gminnego  Ośrodka  Kultury  i  z  wykonania  planu
finansowego Biblioteki. 

Pan radny Kwapiński – Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje sprawozdanie z
wykonania  planu  finansowego  Gminnego  Ośrodka  Kultury  i  z  wykonania  planu
finansowego Biblioteki. Przy GOKu chce zauważyć  pozytywna reakcje GOKu na
uwagi   Komisji  Rewizyjnej.  Zauważam  znaczący  wzrost  zaangażowania
pracowników  GOKu  w  rozwój  kultury.  W przyszłym  roku panie  Wójcie  trzeba
dofinansować GOK, bo tu nie ma żadnego sprzętu.   

Pan Przewodniczący Rady odczytał  projekt uchwały, a następnie poddał go pod
głosowanie. 

Za: 15. 

Uchwała  Nr  XXXVII/380/14  w  sprawie  zatwierdzenia  rocznego  sprawozdania
finansowego instytucji kultury pod nazwą Gminny Ośrodka Kultury w Klimontowie
za 2013 rok została podjęta i jest załącznikiem do niniejszego protokołu. 

– sprawozdanie  finansowe  instytucji  kultury  pod  nazwą  Gminna  Biblioteka
Publiczna za 2013 r.

Opinie Komisji Rady – pozytywne. 

Pan Przewodniczący Rady odczytał  projekt uchwały, a następnie poddał go pod
głosowanie. 

Za: 15. 

Uchwała  Nr  XXXVII/381/14  w  sprawie  zatwierdzenia  rocznego  sprawozdania
finansowego  instytucji  kultury  pod  nazwą  Gminna  Biblioteka  Publiczna  w
Klimontowie  za  2013  rok  została  podjęta  i  jest  załącznikiem  do  niniejszego
protokołu. 

e).Opinie Komisji Rady o sprawozdaniu:

Pan  radny  Lipiec –  Opinia  Komisji  Budżetowej  dotycząca  sprawozdania  z
wykonania budżetu gminy za 2013 r. jest pozytywna. 

Pani radna Gajewska – Komisja Spraw Społecznych na posiedzeniu w dniu 6 maja
br rozpatrzyła sprawozdanie opisowe i tabelaryczne z wykonania budżetu gminy za
2013  r.  po  stronie  dochodów  i  po  stronie  wydatków.  Wyjaśnienia  złożyła  pani
Skarbnik Sobolewska. Komisja zapoznała się z opinią RIO o sprawozdaniu. Komisja
zwraca  uwagę,  że  w dalszym ciągu  ściągalność  podatków jest  niewystarczająca.

8



Komisja zwraca uwagę, że fundusz sołecki na realizację spraw, które są najbliższe
mieszkańcom i które sami zdecydowali co chcą zrobić w swojej miejscowości nie
jest wykonany w 100 %.  Komisja wyraża swoje zadowolenie z inwestycji, które
zostały  wykonane  w  roku  2013  i  które  są  realizowane  w  roku  bieżącym,  gdyż
sprzyjają  one  poprawie  warunków  życia  mieszkańców.  Komisja  stwierdza  z
zadowoleniem, że jest duże zaangażowanie dyrekcji szkół i nauczycieli w realizację
projektów  unijnych,  które  poprawiają  warunki  nauki  i  sprzyjają  rozwojowi
intelektualnemu  młodzieży.  Komisja  stosunkiem  głosów  za:  4,  przeciwko:  0,
wstrzymało się: 1 przyjęła sprawozdanie z wykonania budżetu gmin y za 2013 r.  

Pani radna Michta – Komisja Rolna jednogłośnie pozytywnie opiniuje przyjęcie
sprawozdania  z  wykonania  budżetu  gminy  za  2013  r.  wraz  ze  sprawozdaniem
finansowym. 

f).Pan radny Kwapiński odczytał opinię Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu
gminy Klimontów za 2013 r. 

Opinia ta jest załącznikiem do niniejszego protokołu.

g).Pan radny  Kwapiński odczytał  uchwałę  Komisji  Rewizyjnej  Rady Gminy w
Klimontowie z dnia 17 maja 2014 r. w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium
Wójtowi Gminy Klimontów za 2013 rok.

Uchwała Komisji Rewizyjnej jest załącznikiem do niniejszego protokołu. 

h).Pan  radny  Lipiec  odczytał  uchwałę  Nr  58/2014  VI  Składu  Orzekającego
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia 22 maja 2014 r. w sprawie opinii
o wniosku komisji rewizyjnej w sprawie absolutorium. 

Uchwała Składu Orzekającego RIO jest załącznikiem do niniejszego protokołu.

Pan Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie zapisem do protokołu wniosek
Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi. Za: 14, głosów przeciwnych
i wstrzymujących się nie było. 

i).Pan Przewodniczący Rady odtworzył dyskusję nad sprawozdaniem. 

W dyskusji udział wzięli:

Pan  radny  Szeląg powiedział,  że  w  poprzednim  roku  nie  dał  absolutorium.
Wykonanie  budżetu  jest  dobre,  bo  taki  uchwaliliśmy,  ale  nie  podoba mi  się,  że
zapomnieliśmy o niektórych celach. Nie ma nic o targowicy, wodzie, brak miejsc
pracy, brak ujęcia wody w Klimontowie. Nie jestem przeciwny inwestycjom, tylko
mądrze w te co przynoszą zysk. Na to się nastawmy, a nie rynek zrobiony, ławki
popsute. 

Pan  radny  Frejlich wniósł  o  wymuszenie  naprawy  pogwarancyjnej  budynku
Gminnego Ośrodka kultury. Którąś już sesję o tym mówię, bo za rok znowu trzeba
będzie 100 000 zł na naprawę GOKu dać.

Pan radny  Lipiec powiedział,  że  była  Komisja  Budżetowa  w GOKu i  również
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wnosiła o naprawę usterek przez wykonawcę. Dziurawe drzwi, wychodzi grzyb. 

j).Pan Przewodniczący Rady odczytał  projekt  uchwały w sprawie zatwierdzenia
sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za
2013 r., a następnie poddał go pod głosowanie. Uwag do treści projektu uchwały nie
wniesiono. 

Za: 15.

Uchwała Nr XXXVII/382/14  w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego
wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2013 r.  została podjęta i
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

k).Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie absolutorium dla
Wójta miny Klimontów z wykonania budżetu gminy za 2013 rok , a następnie poddał
go pod głosowanie. Uwag do treści projektu uchwały nie wniesiono. 

Za: 15.

Uchwała Nr XXXVII/383/14  w sprawie absolutorium dla Wójta miny Klimontów z
wykonania  budżetu  gminy  za  2013  rok  została  podjęta  i  stanowi  załącznik  do
niniejszego protokołu. 

Pan  Przewodniczący  Rady na  ręce  pana  Zastępcy  Wójta  złożył  panu  Wójtowi
gratulacje z tytułu udzielonego absolutorium. 

Pan Przybylski, Zastępca Wójta podziękował Radzie za udzielenie absolutorium
panu Wójtowi. Odnosząc się do wypowiedzi pana radnego Szeląga powiedział, że
gmina daje warunki do inwestycji, żeby ktoś z tego mógł skorzystać. Rynek ma być
rynkiem, a cień jest w parku. Rynek nie jest parkiem. W ramach aglomeracji mamy
obowiązek skanalizować gminę.

Do punktu 7 porządku obrad sesji

Pan  Przewodniczący  Rady  powiedziała,  że  na  komisjach  była  pani  Skarbnik  i
wyjaśniała zmiany w budżecie gminy na 2014 r. 

Opinie Komisji Rady:

Pan radny Lipiec – Komisja Budżetowa pozytywnie opiniuje zmiany w budżecie
gminy na 2014 r. 

Pani radna Gajewska – Komisja Spraw Społecznych pozytywnie opiniuje zmiany w
budżecie gminy na 2014 r. 

Pani radna Michta – Komisja Rolna pozytywnie opiniuje zmiany w budżecie gminy
na 2014 r. 

Pan radny Kwapiński - Komisja Rewizyjna nie otrzymała materiałów odnośnie tego
punktu i nie miała możliwości się z nimi zapoznać, dlatego każdy z członków komisji
podejmie decyzję na sesji.
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Pan Przewodniczący Rady odczytał  projekt uchwały, a następnie poddał go pod
głosowanie. Uwag do treści projektu uchwały nie wniesiono.

Za: 15.

Uchwała Nr XXXVII/384/14  w sprawie zmian w budżecie gminy na 2014 r. została
podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

Do punktu 8 porządku obrad sesji

Opinie Komisji Rady:

Pan radny Lipiec – Komisja Budżetowa pozytywnie opiniuje zmiany w Wieloletniej
Prognozie Finansowej Gminy Klimontów na lata 2014 - 2028. 

Pani radna Gajewska – Komisja Spraw Społecznych pozytywnie opiniuje zmiany w
Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Klimontów na lata 2014 - 2028.   

Pani radna Michta  – Komisja Rolna pozytywnie opiniuje zmiany w Wieloletniej
Prognozie Finansowej Gminy Klimontów na lata 2014 - 2028.

Pan radny Kwapiński - Komisja Rewizyjna nie otrzymała materiałów odnośnie tego
punktu i nie miała możliwości się z nimi zapoznać, dlatego każdy z członków komisji
podejmie decyzję na sesji.

Pan Przewodniczący Rady odczytał  projekt uchwały, a następnie poddał go pod
głosowanie. Uwag do treści projektu uchwały nie wniesiono.

Za: 15.

Uchwała Nr XXXVII/385/14 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej
Gminy  Klimontów  na  lata  2014  –  2028  została  podjęta  i  stanowi  załącznik  do
niniejszego protokołu. 

  

Do punktu 9 porządku obrad sesji

Pan  Przewodniczący  Rady  odczytał  projekt  uchwały  w  sprawie  sprostowania
oczywistej  omyłki  pisarskiej  w  uchwale  Nr  XXXVI/275/14  Rady  Gminy  w
Klimontowie z dnia 8 maja 2014 r. w sprawie zmian w budżecie gminy na 2014 r., a
następnie poddał go pod głosowanie. 

Za: 15. 

Uchwała Nr XXXVII/386/14  w sprawie sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej
w uchwale Nr XXXVI/275/14 Rady Gminy w Klimontowie z dnia 8 maja 2014 r. w
sprawie zmian w budżecie gminy na 2014 r. została podjęta i stanowi załącznik do
niniejszego protokołu.    

Pan  Przewodniczący  Rady  odczytał  projekt  uchwały  w  sprawie  sprostowania
oczywistej  omyłki  pisarskiej  w  uchwale  Nr  XXXVI/276/14  Rady  Gminy  w
Klimontowie z  dnia  8 maja 2014 r.  w sprawie  zmian w Wieloletniej  Prognozie
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Finansowej  Gminy Klimontów na lata  2014 –  2028,  a  następnie  poddał  go  pod
głosowanie. 

Za: 15.

Uchwała Nr XXXVII/387/14  w sprawie sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej
w uchwale Nr XXXVI/276/14 Rady Gminy w Klimontowie z dnia 8 maja 2014 r. w
sprawie  zmian w Wieloletniej Prognozie finansowej Gminy Klimontów na lata 2014
– 2028 została podjęta i jest załącznikiem do niniejszego protokołu. 

Do punktu 10 porządku obrad sesji

W imieniu  Komisji  Spraw  Społecznych  ocen  funkcjonowania  Ośrodka  Pomocy
Społecznej przedstawiła pani radna Gajewska, Przewodnicząca Komisji.  

Pani radna Gajewska powiedziała, że w posiedzeniu Komisji  uczestniczyła pani
kierownik Kwapińska. Komisja zapoznała się z funkcjonowaniem OPSu i przyjęła
informacje pani kierownik Kwapińskiej do wiadomości. Finansowe sprawozdanie z
działalności Ośrodka przedstawił pan Wójt, pani radna z kolei przedstawiła zakres
zadań Ośrodka, zadania zlecone i zadania własne. Podziękowała pani kierownik za
współpracę z Radą Gminy jak i z racji wykonywanego zawodu, ponieważ sprawy
ubóstwa,  chorób  są  bardzo  trudnymi  sprawami.  O nich  się  nie  mówi,  a  one  są.
Powiedziała,  że współpracuje z  Ośrodkiem Pomocy Społecznej  i  jak  widzi  jakąś
biedę czy potrzebę to zgłasza się do Ośrodka i opieka zawsze wychodzi naprzeciw
tym potrzebom. Z uwag jakie Komisja zauważyła to budynek, w którym mieści się
Ośrodek  Pomocy  Społecznej.  W  Ośrodku  jest  bardzo  ładnie,  bo  budynek  jest
wyremontowany , ale jest bardzo ciasno. To nie chodzi o wygodę pracowników, ale o
odpowiednie  warunki  dla  osób  korzystających  z  pomocy  społecznej,  dla
niepełnosprawnych.

Pan  Przewodniczący  Rady zapytał  czy  radni  wnoszą  uwagi  do  przedstawionej
oceny. 

Głos zabrał pan radny Szeląg. 

Pan radny Szeląg -  Chcę opowiedzieć o pewnym zdarzeniu. Stoję na rynku, idzie
babcia i mówi, że idzie do OPSu, bo ma małą emeryturę i nie ma na leki. Dlatego
chodzi mi o to, żeby ten kontakt był bezpośredni. Przyjść, zobaczyć co ta babcia robi,
niech się  wyżali,  to  takie miłe dla osób starszych. Taki  kontakt scementuje wieź
społeczną.    

Nikt więcej nie zgłosił uwag. 

Pan  Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  ocenę  funkcjonowania  OPS
zapisem do protokołu.

Za: 15.

Ocena została przyjęta.
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Do punktu 11 porządku obrad sesji

Pan Przewodniczący Rady przypomniał,  że na poprzedniej  sesji  skargę  pana X.
XXXXX Rada uchwałą przekazała do Komisji Rewizyjnej w celu przeprowadzenia
postępowania  kontrolnego  i  wydania  opinii.   Poprosił  Komisje  Rewizyjną  o
przedstawienie opinii. 

Pan radny Kwapiński, Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił opinię:

„Jednostka kontrolowana: Urząd Gminy w Klimontowie.

Przedmiot  kontroli:  Badanie zasadności  zarzutów podniesionych w skardze Pana
XXXXX XXXXX na działalność Wójta Gminy.

Czas trwania kontroli: w godz. 9.00 – 11.00.

Wykorzystane  dowody:  skarga  pana  X.  XXXXX,  pisemne  wyjaśnienia  pana
Krzysztofa Sajeckiego - informatyka w Urzędzie Gminy, wyjaśnienia ustne pani A.
Sobolewskiej, Skarbnika Gminy.

Komisja stwierdziła, co następuje:

W dniu 28.04.2014 r. do Rady Gminy w Klimontowie wpłynęła skarga złożona przez
Pana  XXXXX  XXXXX  na  działalność  Wójta  Gminy  dotycząca  nienależytego
wykonywania  zadań,  zaniedbania,  zaniechania  przez  Wójta  Gminy  w  sprawie
sposobu  i  trybu  udostępniania  informacji  publicznej  w  Biuletynie  Informacji
Publicznej Urzędu Gminy w Klimontowie. 

Organem właściwym do rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy jest Rada
Gminy  zgodnie  z  art.  229  pkt.  3  ustawy  z  dnia  14  czerwca  1960  r.  Kodeks
postępowania administracyjnego (jt. Dz. U. z 2013r. , poz. 267 z późn. zm.).

Uchwałą Nr XXXVI/379/14 z dnia 8 maja 2014 r. Rada Gminy skargę przekazała do
Komisji  Rewizyjnej  celem przeprowadzenia  postępowania  kontrolnego  i  wydania
opinii w sprawie. 

Komisja wysłuchała wyjaśnień pani Skarbnik z zakresu przekazania materiałów do
opublikowania  w  BIPie  Urzędu Gminy  w Klimontowie.  Z  uzyskanych  informacji
wynika jednoznacznie, że każdy kierownik referatu udostępnia administratorowi panu
K.  Sajeckiemu  materiały  do  publikacji  w  BIPie.  Zadanie  to  pan  K.  Sajecki  ma
powierzone w zakresie swoich obowiązków służbowych i je wykonuje. 

Szczegółowe zasady udostępniania informacji publicznej wynikającej z ustawy z dnia
6 września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej (jt. Dz. U. z 2001 r. Nr 112,
poz. 1198 ze zm.) nie określają  jednoznacznie zakresu udostępnianych informacji.
Informacje nie zawarte w Biuletynie Informacji Publicznej zgodnie z art. 10 ust. 1
ustawy udostępnia się na wniosek. Komisja Rewizyjna nie posiada takich informacji,
że w przypadku wystąpienia z wnioskiem o udostępnienie informacji publicznej nie
zostały takie informacje udostępnione wnioskującemu. 
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Zarzuty wnioskującego o rzekomym braku nadzoru przez organ wykonawczy nad
działalnością jednostek organizacyjnych gminy oraz o rzekomym braku sprawowania
kontroli  przez  poszczególne  Komisje  Rady  Gminy  w  Klimontowie  nad
gospodarnością,  rzetelnością,  celowością,  terminowością  poszczególnych komórek
organizacyjnych Urzędu Gminy w uznaniu Komisji Rewizyjnej są bez zasadne. 

Komisja  ustaliła,  że  ogólne  zasady  udostępniania  informacji  w  urzędowym
publikatorze teleinformatycznym – Biuletynie Informacji Publicznej określa przepis
art. 8 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej (jt. Dz. u.
Nr 112, poz. 1198 ze zm.) . W Urzędzie Gminy publikator ten jest tworzony w formie
elektronicznej i udostępniany jest pod adresami witryn internetowych poszczególnych
podmiotów, co umożliwia powszechny dostęp do bieżących informacji publicznych.
Przepis  art.  8  ustawy określa  podmioty  zobowiązane do  prowadzenia  BIPu oraz
wskazuje minimalny zakres przedmiotowy niezbędnych do umieszczenia informacji.
W przypadku samorządu określenie  rodzaju, zakresu i stopnia szczegółowości tych
informacji  zależy  wyłącznie  od  woli  organu  prowadzącego.  Nie  zostały  ustawą
przewidziane  jakiekolwiek  sankcje  prawne  za  naruszenie  obowiązku  podania
wszystkich istotnych informacji określonych w ustawie. Ponadto sankcji takich nie
przewiduje  także  rozporządzenie Ministra  Spraw Wewnętrznych  i  Administracji  z
dnia 18 stycznia 2007 r. w sprawie Biuletynu Informacji Publicznej (Dz. U. Nr 10,
poz.  68).  Powyższe  potwierdza  również  fakt,  że  przepisy  ustawy  o  dostępie  do
informacji  publicznej  kształtujące  obowiązek  udostępniania  informacji  publicznej
mają charakter zalecający. Z tego względu, wniesienie skargi na bezczynność organu
polegającą  na  wadliwym,  w  ocenie  zainteresowanego,  prowadzeniu  BIP  jest
niedopuszczalne.  Przyjmuje  się,  że  w  przypadku  braku  w  BIP  poszukiwanych
informacji, zainteresowany podmiot może wnioskować o ich udostępnienie w trybie
art.  10  st.  1  ustawy  o  dostępie  do  informacji  publicznej  (post.  WSA w Łodzi  z
16.10.2008 r.,  II  SAB/Łd 40/08; post.  WSA w Warszawie z dnia 15.06.2005 r.,  II
SA/Wa 408/05).

Wnioski Komisji:

W świetle powyższych ustaleń Komisja wnioskuje do Rady Gminy o uznanie skargi
Pana XXXXX XXXXX za nie zasadną.”

Opinie stałych Komisji Rady:

Pan radny Lipiec – Komisja Budżetowa zapoznała się z wynikami pokontrolnymi
Komisji Rewizyjnej w sprawie badania zasadności zarzutów poniesionych w skardze
pana  X.  XXXXX  na  działalność  Wójta  Gminy  dotycząca  nienależytego
wykonywania  zadań,  zaniedbania,  zaniechania  przez  Wójta  Gminy  w  sprawie
sposobu  i  trybu  udostępniania  informacji  publicznej  w  Biuletynie  Informacji
Publicznej  Urzędu  Gminy  w  Klimontowie.  Komisja  popiera  wniosek  Komisji
Rewizyjnej o uznanie skargi za bezzasadną (za: 3, przeciwko: 0, wstrzymało się: 1).

Pani  radna  Gajewska –  Komisja  Spraw  Społecznych  Komisja  zapoznała  się  z
wynikami  pokontrolnymi  Komisji  Rewizyjnej  w  sprawie badania  zasadności
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zarzutów poniesionych w skardze pana X.  XXXXX na działalność  Wójta Gminy
dotycząca nienależytego wykonywania zadań, zaniedbania, zaniechania przez Wójta
Gminy w sprawie sposobu i trybu udostępniania informacji publicznej w Biuletynie
Informacji  Publicznej  Urzędu  Gminy  w  Klimontowie.  Komisja  popiera  wniosek
Komisji Rewizyjnej o uznanie skargi za bezzasadną. 

Pani  radna  Michta –  Komisja  Rolna  zapoznała  się  z  wynikami  pokontrolnymi
Komisji Rewizyjnej w sprawie rozpoznania zarzutów poniesionych w skardze pana
X.  XXXXX na działalność  Wójta  Gminy dotycząca nienależytego  wykonywania
zadań,  zaniedbania,  zaniechania  przez  Wójta  Gminy  w  sprawie  sposobu  i  trybu
udostępniania  informacji  publicznej  w  Biuletynie  Informacji  Publicznej  Urzędu
Gminy w Klimontowie.  Komisja  popiera wniosek Komisji  Rewizyjnej  o uznanie
skargi za bezzasadną.  

Pan  Przewodniczący  Rady odczytał  projekt  uchwały,  a  następnie  poddal  go  pod
głosowanie. 

Za: 11, przeciwko: 0, wstrzymało się: 3. 

Uchwała Nr XXXVII/388/14  w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta
Gminy została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Do punktu 12 porządku obrad sesji

Pan Przewodniczący Rady powiedział, że w związku z tym, że Zakład Gospodarki
Komunalnej  i  Mieszkaniowej  w  Klimontowie  nie  wykonuje  usług  odbioru
nieczystości  stałych  od  mieszkańców gminy  pan  kierownik  Zakładu  Gospodarki
Komunalnej i Mieszkaniowej na piśmie zaproponował zbycie pojemników na śmieci,
zaproponował pewne kwoty zbycia i poddał pod rozwagę  Rady Gminy. Rada jest
zdania, żeby te kwoty zbycia były niższe . Są propozycje Komisji One są podobne do
siebie. Komisje postulują obniżyć  zaproponowane przez kierownika ceny o 50 %.
Proszę o opinie Komisje.

Opinie Komisji:

Pan  radny  Lipiec –  Komisja  Budżetowa  proponuje  obniżyć  stawki  na  zbycie
pojemników w następujący sposób: 290 sztuk z 80 zł na 40 zł, 270 sztuk z 65 zł na 35
zł, 450 sztuk z 40 zł na 20 zł.  

Pani radna Gajewska – Komisja Spraw Społecznych proponuje zbycie pojemników
w cenach: 110 l (rok produkcji 2010 i starsze) z 40 zł na 20 zł, 110 l (rok produkcji
2011 i powyżej) z 65 zł na 35 zł, 110 l na kółkach z 80 zł na 40 zł, 120 l plastikowe –
upoważnia się Zakład do negocjacji cen.   

Pani  radna Michta –  Komisja  Rolna pozytywnie opiniuje  zbycie  pojemników i
proponuje cenę 30 zł/szt.   

Pan  radny  Kwapiński –  Komisja  Rewizyjna  nie  wypracowała  opinii.  Każdy  z
członków podejmie indywidualnie decyzję. 

15



Pan Przewodniczący Rady  poddał pod głosowanie propozycje Komisji obniżenia
cen zbycia pojemników zaproponowanych przez pana kierownika Zakładu o 50 % . 

Za: 15. Wniosek przeszedł. 

Do punktu 13 porządku obrad sesji

Pan Przewodniczący Rady poinformował, że wpłynęło pismo ze Stowarzyszenia
Rozwoju  Wsi  Konary  z  prośbą  o  traktowanie  ich  placówki  wychowania
przedszkolnego jak przedszkole ze wszystkimi jego konsekwencjami. 

Odczytał pismo ze Stowarzyszenia Rozwoju Wsi Konary. 

Opinie Komisji: 

Pan radny Lipiec – Komisja Budżetowa pozytywnie opiniuje projekt uchwały w
sprawie  wprowadzenia  zmian  w  uchwale  XXXIV/366/14  polegających  na
zwiększeniu  dotacji  dla  osób  prowadzących  inne  publiczne  formy  wychowania
przedszkolnego w wysokości 80 % wydatków bieżących.

Pani radna Gajewska  – Komisja Spraw Społecznych pozytywnie opiniuje projekt
uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale XXXIV/366/14 polegających na
zwiększeniu  dotacji  dla  osób  prowadzących  inne  publiczne  formy  wychowania
przedszkolnego w wysokości 80 % wydatków bieżących.

Pani  radna  Michta –  Komisja  Rolna  pozytywnie  opiniuje  projekt  uchwały  w
sprawie  wprowadzenia  zmian  w  uchwale  XXXIV/366/14  polegających  na
zwiększeniu  dotacji  dla  osób  prowadzących  inne  publiczne  formy  wychowania
przedszkolnego w wysokości 80 % wydatków bieżących. 

Pan Przewodniczący Rady odczytał  projekt uchwały, a następnie poddał go pod
głosowanie. Uwag do treści projektu uchwały nie wniesiono. 

Za: 15. 

Uchwała  Nr  XXXVII/389/14  w  sprawie  wprowadzenia  zmian  w  uchwale  Nr
XXXIV/366/14 Rady Gminy w Klimontowie  z  dnia  3 marca  2014 r.  w sprawie
ustalenia  trybu  udzielania  i  rozliczania  dotacji  dla  publicznych  podmiotów
oświatowych  oraz  zakresu  i  trybu  kontroli  prawidłowości  ich  wykorzystywania
została podjęta i jest załącznikiem do niniejszego protokołu. 

Do punktu 14 porządku obrad sesji

Pan  Przewodniczący  Rady odczytał  pismo  Marszałka  Województwa
Świętokrzyskiego adresowane do proboszczów parafii dotyczące naboru wniosków o
dofinansowanie z zakresu działania „Odnowa i rozwój wsi” w ramach PROW 2007 –
2013. 

Następnie odczytał  projekt  uchwały i  poddał go pod głosowanie.  Uwag do treści
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projektu uchwały nie wniesiono. 

Za: 15.   

Uchwała  Nr  XXXVII/390/14  w  sprawie  wprowadzenia  zmian  w  uchwale  Nr
XXXIII/250/09 Rady Gminy w Klimontowie z dnia 19 listopada 2009 r. w sprawie
zatwierdzenia „Planu  Odnowy Miejscowości  Olbierzowice”  została  podjęta  i  jest
załącznikiem do niniejszego protokołu.

Do punktu 15 porządku obrad sesji

Pan  Przewodniczący  Rady  odczytał  projekt  uchwały.  Powiedział,  że  powiat
zobowiązał się wykonać drogę, tylko droga musi mieć właściciela. 

Pan radny Szeląg powiedział, że nie rozumie. Niech powiat zrobi drogę to gmina
przejmie. 

Pan Przybylski, Zastępca Wójta wyjaśnił, że gmina tę drogę obsługuje od zawsze.
Odczytał treść porozumienia zawartego pomiędzy powiatem Sandomierskim, gminą
Klimontów i gminą Samborzec. Powiedział, że sprawa polega na tym, że pan Starosta
uzyskał zapewnienie od pani Wojewody, że otrzyma pieniądze na budowę tej drogi
żeby tę  inwestycję  realizować  to musi  być  to  albo droga gminna albo …. Skarb
Państwa jest tylko właścicielem, ale droga jest niczyja. My finansowo nie dokładamy
nic.

Pan radny Lipiec zauważył, że w tym przypadku nastąpiło bardzo szybkie działanie
gminy. Poprosił, żeby takie samo działanie było w stosunku do dróg, o których pisał
do Urzędu i żeby nadać drogom numery. 

Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i poddał go pod głosowanie.
Uwag do treści projektu uchwały nie wniesiono. 

Za: 14, przeciwko: 0, wstrzymało się; 1.

Uchwała Nr XXXVII/391/14  w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych
i ustalenia jej przebiegu została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Po  zrealizowaniu  tego  punktu  pan  Przewodniczący  Rady zarządził  10  minut
przerwy w obradach sesji. Po przerwie wznowił obrady sesji.

   
Do punktu 16 porządku obrad sesji

Założenia  do  Strategii  Rozwoju  Gminy  Klimontów  na  lata  2014  –  2020  i  do
Wieloletniego  Planu  Inwestycyjnego  przedstawili  pan  Damian  Zarzycki  i  pan
Sebastian Nawrocki. 

Założenia do Strategii Rozwoju Gminy Klimontów stanowią załącznik do niniejszego
protokołu.     

Uwagi:
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Pan Przewodniczący Rady powiedział, że według niego najważniejsze inwestycje i
zadani to zwodociągowanie gminy, skanalizowanie, zgazyfikowanie, przygotowanie
terenów pod inwestycje, drogi.

Pan radny Szeląg stwierdził, że tylko inwestycje, które powodują  rozpęd gminy,
zarabianie  to  zatrzymają  odpływ  mieszkańców,  przypływ  nowych  inicjatyw.
Najpierw robimy uchwałę, że wspieramy przedsiębiorczość, potem na drugiej sesji
wycofujemy się z tego, zabieramy ulgi.  Stajemy się niewiarygodni. Strategia to jest
podstawa  rozwoju  gminy.  Na  każde  zadanie  powinny  być  w  budżecie  jakieś
pieniądze. A niektóre założenia marzeniami są podszywane. Nie trzeba rozdrabniać
zadań, bo te małe pieniądze pójdą na jakieś krawaty.   

Pan Nawrocki  odpowiedział, że Strategia Rozwoju jest dokumentem o charakterze
planistycznym,  natomiast  Rada  co  roku  podejmuje  budżet  gminy,  gdzie  zapisuje
konkretne zadania do realizacji w danym roku. Proszę nie oczekiwać, że w Strategii
znajdzie się konkretny zapis, że w roku 2016 zbudujemy 2 km sieci kanalizacyjnej w
tym konkretnym miejscu i na tym konkretnym odcinku, bo Strategia nie jest tego
typu dokumentem. Państwo uchwalając budżet wtedy dokonacie tego zapisu w w
oparciu  o  możliwość  finansowania.  W  Strategii  będą  też  wzmianki  w  kwestii
finansów, w jaki sposób mogłyby być te zadania finansowane, ale to jest rola Rady
Gminy przy uchwalaniu budżetu czy Wieloletniej Prognozy Inwestycyjnej.     

Pan radny Kawecki  odniósł  się  do handlu żywym inwentarzem na targowicy w
Klimontowie i trudnej sytuacji rolnictwa. Faktycznie handlu zwierzętami już nie ma
na targowicy w Klimontowie, żeby coś sprzedać trzeba jechać gdzie indziej na targ.
Nie  zgodził  się  ze  zdaniem  pana  radnego  Szeląga  w  kwestiach  realizowanych
inwestycji. 

Pan radny Szeląg zwrócił uwagę na rozbieżności między radnymi. Co jest dobre dla
radnego z  Klimontowa nie  jest  dobre  dla  radnych  wiejskich.  Nie  ma wspólnego
języka.  

Pan Nawrocki poprosił o merytoryczne wypowiedzi.  

Do punktu 17 porządku obrad sesji

Wnioski, zapytania, informacje wnieśli:

Pan XXXXX odniósł się do stanowiska jakie Rada zajęła w kwestii złożonej  skargi
na  działalność  Wójta  Gminy.  Powiedział,  że wszystkie  komisje  nie  odniosły  się
merytorycznie  do  postawionych  zarzutów  panu  Wójtowi,  a  Komisja  Rewizyjna
powieliła  to  co  odpowiadała  w  roku  2013  na  tak  stawiane  zarzuty.  Sprostował
wypowiedź pana Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, bowiem, art. 23 zakłada, że
osoba odpowiedzialna za prowadzenie Biuletynu Informacji Publicznej podlega karze
grzywny, karze ograniczenia wolności. Są przewidziane sankcje karne. Chodzi o to,
że wielokrotnie zwracał się o udzielenie informacji publicznej i jego intencją było nie
pokazanie, że jest mądrzejszy a Rada nie, tylko chodziło o rzecz zasadniczą, żeby
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informacje były publikowane szybciej, pełniej, żeby protokół z sesji Rady Gminy,
podjęte  uchwały były  publikowane w terminie  wcześniejszym.  Sprawa publikacji
oświadczeń  majątkowych  -   nie  ukazały  się  oświadczenia  majątkowe  Wójta  i
radnych.  Podstawową  rzeczą  jaką  zarzucił  Wójtowi  to  sprawa  nieopublikowania
protokołów z kontroli,  które mają  ścisły związek z pełnioną  funkcją  Wójta. Brak
wystąpienia pokontrolnego z 2010 r. Najwyższej Izby Kontroli dotyczącej badania
Orlika, nie ma protokołu z kontroli kompleksowej gospodarki finansowej za 2010 r.,
2009 r. Zapisy typu majątek gminy, zagospodarowanie przestrzenne, skład komisji to
są zapisy wirtualne w BIPie. Powiedział, że w zasadzie doprowadził do tego, że jest
wiadome, że pan Wójt umorzył sobie długi, że pan Sekretarz umorzył sobie długi,
bom  wyrok  sądu  administracyjnego  spowodował,  że  to  zostało  upublicznione.
Poprosił o umieszczanie informacji w BIPie na bieżąco. Przypomniał, że na którejś
sesji zwrócił się  do pani Skarbnik z zapytaniem jakie jest zadłużenie gminy. Pani
Skarbnik nie odpowiedziała wówczas i poprosił o odpowiedź dzisiaj. Powiedział, że
według jego wiedzy zadłużenie gminy jest 7 200 000 zł, nic się nie mówi o odsetkach
a jest to kwota powyżej 2 000 000 zł  czyli kwota długu jest ponad 10 000 000 zł.
Teraz jest wzięty kredyt 3 400 000 zł, obsługa tego kredytu to kwota 1837 000 zł
czyli  dzisiejsze  zadłużenie  razem  wynosi  prawie  17  000  000  zł  z  odsetkami.
Wszystko co jest robione robione jest za kredyt. Będziemy go spłacać my i nasze
dzieci.  Zwracając się  do pani  Skarbnik powiedział,  że niepokoi go harmonogram
spłaty kredytu w kwocie 3400 000 zł jaki opracowała. Ciężar spłaty kredytu spada na
ostatnie lata 2018 – 2020 i dalej, a przez cztery lata pozostawione jest po 10 000 zł.
Powiedział, że jego zdaniem jeśli bierze się kredyt to spłatę powinno się racjonalnie
rozłożyć,  niech wszyscy ponoszą  skutki a nie scedować  to na następnych. Jest to
niewłaściwa  postawa.  Według  niego  te  środki  powinny  być  proporcjonalnie
rozłożone do  spłaty.  Kolejne  sprawy w jakich  zwrócił  się  do  Urzędu to  sprawa
zatrudnienia radcy prawnego i koszty jakie gmina ponosi na obsługę  prawną.  Jest
wyrok z  2013 r.,  gdzie  gmina musi  zwrócić  pieniądze mieszkańcom Zakrzowa i
Goźlic. Jest to kwota powyżej 100 000 zł. Powiedział, że zwrócił się z  zapytaniem
jakie  gmina  poniosła  koszty  związane  z  odmuleniem  stawu  w  Ułanowicach,
utrzymaniem  zieleni  i  odśnieżaniem,  w  sprawie  dokonywanych  operatów
szacunkowych wycen, podziałów, bo robi to jedna i ta sama osoba i to samo odnosi
się  do zadań  remontowo – budowlanych.  Sprawa realizacji  budżetu  za 2013 r.  -
więcej  zrealizowano wydatków na wynagrodzenia  niż  zaplanowano w przyjętym
budżecie  na  początku  roku.  Zapytał  czy  były  to  dodatkowe  wynagrodzenia  dla
pracowników szczególnie uzdolnionych i bliskich panu Wójtowi, bo głośno mówi się
o dodatkach specjalnych. Podobno pracownicy mają płatne za przyjazd ze Staszowa
do miejsca pracy.  Zwrócił  się  pana Wicewójta Przybylskiego w sprawie ochrony
życia i zdrowia pana Wójta Bienia, bo powinien go pan wicewójt wysłać na urlop.
Nie wyjaśniono sprawy samochodów strażackich. Nie wiem jak rozdysponowano te
pojazdy, jakie były koszty ich remontów, czy są  one sprawne. Powiedział, że nie
otrzymał informacji w zakresie nie zawartych bądź zawartych umów z kierowcami na
prowadzenie pojazdów specjalistycznych. Wiadomo mu jest, że od 1 stycznia nie ma
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podpisanych umów z kierowcami więc jak rozliczane jest paliwo, skoro nie ma karty.
Był ogłoszony przetarg na sprzedaż pojazdu zakupionego na Słowacji. Za ile został
on sprzedany  czy w ogóle został sprzedany.

Pani XXXXX  powiedziała, że Stowarzyszenie Wspierania Budowy Obwodnicy w
dniu 27.01.2014 r. złożyło do pana Wójta wniosek o ustalenie warunków zabudowy i
o ustalenie  lokalizacji  celu publicznego.  Pan Wójt  odesłał  cały wniosek i  nacisk
wykonania prac przy tym wniosku do pani Wojewody, pani  Wojewoda ponownie
zwróciła  wniosek  do  pana  Wójta  i  poprosiła  o  uzupełnienie  i  tak  piłeczka
pingpongowa jest odbijana do dziś,  a jest już  czerwiec. Odczytała pismo od pani
Wojewody dotyczące zwrotu po raz kolejny załączonego wniosku z dnia 27.01.2014
r.  gdzie  zaznacza  się,  że  wniosek  dotyczy  inwestycji  celu  publicznego  i  został
złożony do właściwego organu , tj. do Wójta Gminy Klimontów  i przez ten organ
powinien zostać rozpatrzony. Powiedział, że słyszy tu ochy i achy na temat glorii
działalności  i  opieki  pana  Wójta  Bienia  nad  gminą,  tymczasem  zaniedbania  i
zaniechania naganne i niechlubne należą się panu Wójtowi za to, że nadal nie zajmuje
się  obwodnicą.  Pani  Wojewoda  12  maja  po  raz  kolejny  odesłała  wniosek,
stowarzyszenie nie ma żadnej informacji jak zachował się pan Wójt w stosunku do
polecenia tego pisma. Powiedziała, że będą chcieli zwrócić się do pani Wojewody o
wyznaczenie  organu  zastępczego  do  rozpatrzenia  wniosku  i  wydania  decyzji  o
warunkach  zabudowy  dla  inwestycji  polegającej  na  budowie  projektowanej
obwodnicy.  Koszty  jakie  gmina  poniesie  z  tego  tytułu  będzie  musiała  zwrócić
Wojewodzie.  Powiedziała,  że  będzie  się  starać  o  powołanie  rzeczoznawcy  do
oględzin  ludzkich  domów  wewnątrz,  zewnątrz,  jakie  zniszczenia  spowodowały
samochody. Zapowiedziała, że pokryje koszty takiego rzeczoznawcy i niestety będą
musieli obciążyć pana Wójta za zaniechanie w sprawie zabiegania o obwodnicę dla
Klimontowa.  

Pan  XXXXX  dopowiedział  w  sprawie  obwodnicy,  że  gmina  ma  rozstrzygnięty
przetarg na biegłego z zakresu planowania inwestycji. Niech wyda projekt decyzji,
niech ten projekt pójdzie do zainteresowanych osób budową obwodnicy i tylko tyle.

Pan Sekretarz Lipiński odnośnie stwierdzenia pana XXXXX o umorzeniu sobie
podatku oświadczył, że od 15 kat jest właścicielem gruntów i budynków na terenie
gminy i nigdy nie składał wniosków o umorzenie podatków.  

Pan Przewodniczący Rady przedstawił korespondencję. 

– Wpłynęło  pismo  od  Naczelnika  OSP  w  sprawie  kart  drogowych.  Jest
odpowiedź Urzędu Gminy, że karty wysłał do Prezesa OSP Klimontów pana
Andrzeja Sośniaka.

Pan radny  Kwapiński odnośnie  sprawy kart  drogowych  powiedział,  że  w jego
ocenie i ocenie komendanta powiatowego Państwowej Straży Pożarnej pana Wolaka
na  dzisiaj  nie  ma  zagrożenia  bezpieczeństwa  w  gminie  Klimontów.  Umowa
dotycząca  OSP  Klimontów  jest  umową  pomiędzy  komendantem  głównym
reprezentowanym przez  komendanta  powiatowego,  Wójtem Gminy  Klimontów a
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jednostką  OSP.  Jest  to  umowa trójstronna.  Według  prawa jednostkę  reprezentuje
prezes  i  on  może  upoważnić  imiennie  inną  osobę  do  bycia  stroną  na  przykład
kierowca konserwator, który skierowany przez jednostkę do Urzędu może nawiązać z
nią umowę. Jeżeli jednostka takiej osoby do nawiązania umowy nie skieruje, umowa
krajowego systemu ratowniczo gaśniczego obowiązuje nadal a stroną właściwą jest
prezes. Nie wiem dlaczego zaniechania są ze strony prezesa Woźniaka. Rozmawiam z
nim. 

Pan Przewodniczący Rady przedstawił dalszą korespondencję.

– wpłynęło postanowienie Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Kielcach
w  sprawie  odrzucenia  skargi  mieszkańców  wsi  Pęchów  na  uchwałę  Nr
XXXI/345/13 z dnia 30 grudnia 2013 r. w sprawie wyrażenia zgody na zbycie
nieruchomości.

– wpłynęło pismo Wojewody Świętokrzyskiego adresowane do pana X. XXXXX
do wiadomości dla Rady Gminy w Klimontowie będące odpowiedzią na pismo
pana  X.  XXXXX  w  sprawie  zbadania  przez  organ  nadzoru  uchwały  Nr
XXXIV/360/14 Rady Gminy w Klimontowie z dnia 3 marca 2014 r. w sprawie
zbycia nieruchomości lokalowej oraz uchwały Nr XXXIV/368/14 Rady Gminy
w Klimontowie z dnia 3 marca 2014 r. w sprawie rozpatrzenia wezwania do
usunięcia naruszonego prawa. Pani Wojewoda informuje, że przeprowadzone
w ramach nadzoru badanie przedmiotowych uchwał nie wykazało naruszenia
prawa.       

– wpłynęła  petycja  mieszkańców  gminy  Klimontów  w  sprawie  bezpańskich
psów. Są podjęte działania ze strony Urzędu. Jest przyjęty uchwałą program
opieki  nad  bezdomnymi  zwierzętami  na 2014  r.  Jest  podpisana umowa ze
schroniskiem w Nowinach i tam te psy są przekazywane. Są faktury za usługi
weterynaryjne. W gminie Iwaniska będzie budowane przez 12 gmin Związku
Ekologicznego schronisko dla psów. Jest zrobiona koncepcja, wykupione są
grunty. Jest obecnie  na etapie wykonywania dokumentacji. 

Do punktu 18 porządku obrad sesji

Pan  Przybylski,  Zastępca  Wójta  udzielił  odpowiedzi  na  zgłoszone  wnioski,
zapytania, informacje. 

Powiedział,  -  Pani  Michta  i  większość  pytających  mówiła  o  stratach
popowodziowych – jak tylko będzie komisja, która oszacuje straty to będziemy robić.
Chodzi nam o to, żeby te straty dla komisji były widoczne i dlatego nie robimy .
Pogłębienie strugi – zwrócimy się w tej sprawie do pana Wojtyniaka. Ujęcie wodne w
Nawodzicach rozmowy zostały podjęte. Pan Borycki i chodnik – będziemy starali się
go zrobić. Pan Frejlich i objazd dróg – potrzebne jest, żeby radni przejechali się po
drogach i dobrze by było ustalić hierarchię prac. Pan Rębacz – nie remontujemy, bo
czekamy na  komisję,  żeby  te  straty  zostały  poparte  protokołem.  Pan  Kawecki  i
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przyorywanie asfaltu  -  tak  jest  niestety.  Droga do pana Błąkiewicza – nie  wiem
czemu nie zostało to zrobione, równiarka była i można było to zrobić. Pani Gajewska
i zjazdy – trzeba z ludźmi porozmawiać, bo jeśli faktycznie zjazd jest potrzebny to
jest to do dogadania się z drogowcami. Fundusz sołecki i pan Lipiec cały czas jest
uruchomiony,  tylko,  że  pieniądze  zbieramy  co  kwartał.  Rów  Pokrzywianka  –
Zaoraniec – myślę, że uda się zrobić. Droga w Płaczkowicach – jest to na dobrej
drodze. My mamy swoje pieniądze w budżecie, Iwaniska też  mają  w budżecie o
czekamy na to,  żeby starostwo też  zabezpieczyło.  Drugie etapy dróg będą  wtedy
kiedy  będą  pieniądze,  po  zrobieniu  tego  co  zostało  ogłoszone  do  przetargu.  Po
przetargu  wszystkie  oszczędności  będziemy  przerzucać  na  drogi.   Sprawy
podniesione przez pana XXXXX dotyczą pism, które wpłynęły do Urzędu, one są
związane terminami i  w tych terminach dostanie pan odpowiedź.  Pani XXXXX i
obwodnica – upieramy się, że jest to sprawa Wojewody. Myśmy to już przerabiali.
Nie  jesteśmy  właścicielami  drogi  wojewódzkiej.  Całokształt  działalności  przy
obwodnicy to  powinno być  to,  że podpisujemy porozumienie  ze Świętokrzyskim
Zarządem Dróg Wojewódzkich w sprawie wykonania koncepcji budowy obwodnicy.
Do tej pory formalnie nikt nie powiedział nam co mamy zrobić.

Pani Skarbnik Sobolewska odpowiedziała na zapytanie pana XXXXX w sprawie
zadłużenia gminy.  Odpowiedziała, że nie jest prawdą,  że wszystko gmina robi na
kredyt. Nawet patrząc na sprawozdanie z wykonania budżetu gminy Klimontów za
2013 r. wynik budżetu zakończył się nadwyżką w kwocie ponad 1 000 000  zł, w tym
zrealizowaliśmy  inwestycji  na  kwotę  około  2  000  000  zł  czyli  nie  wszystko
przejedliśmy, a oprócz tego spłaciliśmy 1 100 000 zł kredytu. Jeśli chodzi o kredyt,
który ma być wzięty w roku 2014 to ogłoszony jest przetarg, rozstrzygnięcie będzie 7
lipca, ponieważ jest to zamówienie publiczne przekraczające poziom 207 000 euro to
musi  wisieć  na  stronie  internetowej  45  dni.  Kredyt  ten  jeszcze nie  jest  wzięty.
Obsługa tego kredytu liczona jest na około 1600 000 zł. Nie mam nic do ukrycia.
Wszystko  jest  ujęte  w  Wieloletniej  Prognozie  Finansowej  na  lata  2014 –  2028.
Wszystkie odsetki od kredytów w kolumnie 2.1, 3.1 są rozpisane od roku 2014 do
roku 2028. Jest to kwota około 2 842 000 zł samych odsetek nie licząc kapitału, w
tym 1 600 000 zł odsetek od tego nowego kredytu. Liczone są odsetki na poziomie
WIBOR-u około 4 % , na ten moment mamy 2,62 %. Harmonogram spłaty kredytu
został  pozytywnie  zaopiniowany  przez  Regionalną  Izbę  Obrachunkową.  Nie
kierowałam się  absolutnie kadencyjnością  tylko przepisami  prawa. Od roku 2014
wszedł w życie art. 243 ustawy o finansach publicznych, gdzie ten wskaźnik 60 %
już  nie obowiązuje.  Na ten moment nie mamy możliwości  spłaty większej  ilości
kredytu jak było to tej pory jeszcze w 2010 r. W 2012 r. spłaciliśmy 1 650 000 zł
kredytu, natomiast od roku 2014 – 800 000 zł do 1 000 000 zł to jest maksimum z
tego  względu,  że  ten  art.  243  nie  pozwala  spłacić  więcej.  Tutaj  liczone  są  dwa
wskaźniki:  rata  plus  odsetki  przez  dochody  bieżące  nie  może  być  większa  od
wskaźników, które wypracujemy w trzech poprzednich latach.  

Pan XXXXX  – Pani Skarbnik pani operuje kwotą 1 600 000 zł, natomiast z uchwały
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Regionalnej Izby Obrachunkowej Nr 47 wynika kredyt  3 400 000 zł plus koszty
obsługi wyniosą 1 837 000 zł. 

Pani  Skarbnik odpowiedziała,  że to  nie  są  wyliczenia  RIO tylko  jej,  natomiast
upłynął już miesiąc od tej opinii RIO i założyła odsetki na poziomie 5,5 % na chwilę
składania wniosku do RIO. Natomiast na ten moment przyjęła odsetki od kredytu 4,5
% w związku z czym te odsetki spadły nam na 1 600 000 zł. 

Do punktu 19 porządku obrad sesji

Pan  Przewodniczący  Rady  w  związku  z  wyczerpaniem  tematyki  obrad,
zrealizowaniem wszystkich punktów zamknął obrady XXXVII sesji Rady Gminy. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokołowała: Przewodniczyli:

    

Irena Lipiec Jan Rębacz 
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